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 Marikovský  spravodaj 
 

Obecné noviny      Obce Dolná Mariková       Ročník XXIII.       Číslo 1/2023   
nepredajné 

Deti rozsvietili s Mikulášom stromček   

 
             

 

 

 

Milí spoluobčania, 

práve spoločne prežívame  úžasné obdobie,  keď 

nám každá rozsvietená sviečka na našich advent- 

ných vencoch pripomína, že čas najkrajších sviat- 

kov v roku je už  veľmi blízko. Toto predvianočné 

obdobie  zväčša ubieha  veľmi rýchlo a častokrát 

práve tento čas adventu – pokojnej prípravy a ra- 

dostného očakávania sa mení na čas zhonu a po- 

náhľania sa. Tak to býva aj v našich životoch.  

Počas celého roku sa niekam  ponáhľame a pods- 

tata radosti zo života nám často uniká.Aj preto sú 

Vianočné  sviatky výnimočné, že máme možnosť  

a čas konečne sa zastaviť a vychutnať tú čarovnú  

atmosféru  pokoja a radosti  na miestach,  kde sa  

dobre cítime, kde máme svojich najbližších.  

Končiaci  sa rok  nám  priniesol  veľa  problémov  

a starostí, ale aj šťastia a radosti.  

Milí priatelia,  chcel by som Vám popriať požehnané a pokojné prežitie Vianočných sviatkov v kruhu svojich 

najbližších. Aby ste chvíle pokoja a radosti mali možnosť prežívať počas nadchádzajúceho roku častejšie a nielen 

počas Vianoc. V novom roku 2024 nech ste spolu so svojimi najbližšími zdraví, šťastní, spokojní, nech sa Vám 

splnia Vaše sny, plány a predstavy. Nech vo Vašich životoch prevláda pokoj a optimizmus. 

                                                                                                                                                  Ing. Peter Šujak, starosta 

Zasnežená krajinka a pekné zimné počasie vytvorili 

príjemnú sviatočnú atmosféru pre príchod Mikuláša. 

Sprevádzali ho dvaja anjeli a čert, ktorí s deťmi  tan-

covali, spievali, recitovali. Viaceré deti smelo, iné 

bojazlivo, držiac za ruku mamku alebo tatka  pristu- 

povali k Mikulášovi a preberali si balíčky.   Medzitým 

sa všetci - malí aj veľkí zohrievali vianočným  pun- 

čom či kapustnicou a pochutnávali si na domácich 

koláčoch a hranolkách s kečupom.  Návštevníci si 

mohli kúpiť oblátky, adventný veniec, bylinky, či 

hojivú masť. Vianočnú atmosféru umocňovala  hudba, 

ktorá sa rozliehala celým priestranstvom. Keď sa 

zvečerilo a na oblohe vyšli prvé hviezdičky, Mikuláš 

s deťmi rozsvietili krásny vianočný stromček, ktorý 

nás bude tešiť celé vianočné obdobie. Tento rok ho 

darovala p. Janka Hamárová.  

 

  

 

 

 



 

 

  

                                                           

                  

 

 

                                        Prvý tohtoročný  sneh v našom chotári zachytil autor                                                                                                      

 

                                                                  
                                                                                                                                                                                                                            

                                                                                                                      

 

 

 

 

 

 

 
             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Modernizácia materskej školy 
Za účelom skvalitňovania výchovno-vzdelávacieho procesu a zlepšovania podmienok v materskej škole sa obci 
podarilo získať dotáciu na projekt „Modernizácia sociálnych zariadení a výdajní stravy v materskej škole“ 
podaný cez operačný program IROP na výzvu IROP-CLLD-T714-512-005. V rámci projektu bola komplet 
vymenená zdravotechnika sociálnych zariadení a výdajní stravy, obklady, dlažby, alternatívny ohrev TÚV 
a všetko vnútorné vybavenie vrátane armatúr. Stavebné práce a vybavenie priamo súvisiace s projektom boli 
zrealizované počas letných prázdnin tak, aby čo najmenej ovplyvnili prevádzku materskej školy. Celkové 
náklady projektu vrátane vybavenia boli 44.865,33 €, z toho oprávnená výška dotácie 29 920,00 € na 
refundáciu, ktorej obec zatiaľ čaká. Už teraz môžeme konštatovať, že realizáciou tohto projektu boli naplnené 
jeho pôvodné ciele. 
 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

Rekonštrukcia chodníkov na cintoríne 

 

Po rekonštrukcii oplotenia cintorína sa dostala na rad aj 

rekonštrukcia pôvodných chodníkov. V rámci možností bolo 

snahou obnoviť hlavne tie najvyužívanejšie chodníky a umožniť 

tak čo najbezpečnejší pohyb po  cintoríne. Žiaľ, poloha cintorína 

a rozmiestnenia hrobových miest nie sú najvhodnejšie a tomu 

zodpovedá aj možnosť budovania a údržby chodníkov. 

Samozrejme, že obec ako prevádzkovateľ cintorína sa bude 

naďalej snažiť priestory posledného odpočinku udržiavať 

a zveľaďovať. 

 

 

Rekonštrukcia zábradlia 

 

V tomto roku sa nám podarilo zrealizovať časť 

dlhodobejšie plánovanej rekonštrukcie zábradlia 

okolo Marikovského potoka v centre obce. Pôvodné 

zábradlie už nespĺňalo svoju funkciu a ani jeho 

vzhľad už oku moc nelahodil. Po dohode poslancov 

obecného zastupiteľstva bol vybraný typ zábradlia 

a zrealizovaná prvá etapa jeho rekonštrukcie. 

Veríme, že realizácia týchto úprav prispeje 
k bezpečnosti premávky a celkovému vzhľadu 

v našej obci. 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 
Odpadové hospodárstvo 

V rámci zlepšovania služieb v oblasti odpadového 

hospodárstva a zvyšovania kvality životného prostredia 

obec v tomto roku pripravila a podala žiadosť na 

environmentálny fond na činnosť triedeného 

komunálneho odpadu. Cieľom projektu bolo zlepšenie 

nakladania a zberu triedeného odpadu v našej obci. 

Predmetom žiadosti bol nákup potrebnej techniky – 

traktora a potrebného príslušenstva. Naša žiadosť zatiaľ 

zostala iba v zásobníku projektov na environ-

mentálnom fonde čakajúcich na prípadné pridelenie 

dotácie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plánovaná rekonštrukcia zdravotného strediska 
Jednou z priorít obce je aj vytváranie podmienok pre 

zabezpečovanie zdravotnej starostlivosti. Historicky do 

toho spadajú  všetky obce  Marikovskej doliny. Na to 

slúžiaci objekt zdravotného strediska obec postupne 

v rámci svojich možností a získaných dotácií obnovuje 

a rekonštruuje. Keďže prevádzka objektu je energeticky 

nákladná, obec pripravila projekt na zníženie 

energetickej náročnosti objektu. Očakáva sa, že práve na 

takéto aktivity by mala byť zameraná plánovaná výzva 

z Programu Slovensko, do ktorej by sa obec chcela 

zapojiť.   
 

 

Obnova lávky na dolnom konci 
Je potešujúce, že v našej obci sú ľudia, 
ktorí nielen že si všímajú nedostatky pri 
správe obecného majetku, ale sú 
ochotní pre zlepšenie situácie aj sami 
niečo urobiť a priložiť ruku k dielu. 
Takým príkladom sú aj obyvatelia 
z dolného konca obce, ktorí sa sami 
ochotne a aktívne postarali o obnovu 
lávky cez marikovský potok. Obec 
zabezpečila potrebný materiál 
a o všetko ostatné sa postarala partia 
našich ochotných a zručných 
spoluobčanov, za čo im patrí veľká 
vďaka.  

 

 

Pri nakladaní s komunálnym odpadom z domácností je veľmi 

dôležité dbať na to, aby sa do smetných nádob nedostával 

nevychladnutý popol. Opakovane sa totiž stalo, že 

pravdepodobne ešte na poslednú chvíľu, tesne pred vývozom 

smetnej nádoby niekto z obyvateľov vysypal nevychladnutý 

popol. To spôsobilo vznietenie sa ostatného odpadu už priamo 

vo vozidle a len vďaka rýchlemu zásahu obsluhy nedošlo 

k vznieteniu sa celého auta. Samozrejme okrem rizika veľkej 

škody sú s tým spojené náklady na likvidáciu uhaseného 

odpadu. Z tohto dôvodu Vás vážení spoluobčania žiadame 

o obozretnosť a zodpovednosť pri plnení smetných nádob! 

 

    Obnova studničky pri ceste na Šimúnky 
Členovia klubu turistov v Dolnej Marikovej sa pred časom rozhodli v rámci  

obnovy a záchrany studničiek v našom chotári nájsť a obnoviť aj studničku,  

vodu ktorej všeobecne ľudia volali „vajcovka“. Jej prameň sa stratil pri bu- 

                                                             dovaní cesty popod Šimúnky. Pôvod- 

                                                             ný prameň  sa síce  nájsť  nepodarilo, 

                                                             ale turisti našli prameň novej studnič- 

                                                             ky, ktorá sa  taktiež počas  desaťročí 

                                                             teší veľkej obľube. Na mieste studnič- 

                                                             ky postupne vybudovali prestrešenie 

                                                             so žľabom a nad studničkou malú ka- 

                                                             plnku  s  posedením.   Vybudovaním 

                                                             nového  náučného chodníka, ktorého 

                                                            súčasťou  je aj  táto studnička,  je toto 

                                                            miesto viac  navštevované.  Keďže na 

                                                            prestrešení studničky sa postupne pod- 

                                                            pisoval zub času a premostenie prístu- 

                                                            pu k nej tiež už nebolo dostatočne bez- 

                                                            pečné, obec v spolupráci s klubom tu- 

                                                            ristov a farským úradom zrealizovala 

                                                            obnovu  studničky a jej  okolia, čím sa  podarilo  vytvoriť  opäť príjemné  miesto na 

                                                            oddych v našom chotári. Vďaka patrí všetkým, ktorí k tomu prispeli.  

 
 

 

    
 

boli nakúpené vďaka úspešnej žiadosti o dotáciu  

z verejných zdrojov s podporou Fondu na podporu 

umenia v rámci projektu Akvizícia knižničného fondu 

2023, číslo projektu: 23-514-04079, výška poskytnutej 

dotácie bola 1.400,00 €. 

Pozývame čitateľov aj nových záujemcov o čítanie na 

návštevu Obecnej knižnice počas výpožičnej doby: 

pondelok 12.30 – 17.00 hod. streda 12.30 – 16.00 hod. 

Nové knihy do obecnej 

knižnice 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Súťaž v disco tancoch 
 

V dňoch 7.9.-10.09.2023 sa konali Majstrovstvá Európy v disco tancoch 
v Orebre vo Švédsku. Emke Melicheríkovej sa zadarilo ako nikdy predtým. 
Vyhrala s Kristínkou Vyhníčkovou duo a tak sa stali majsterkami Európy, 
tiež získala majstrovský titul v sóle disco a sóle slow. Domov docestovala 
s 3 zlatými medailami.  
K víťazstvám a úspešnej reprezentácii našej obce jej srdečne blahoželáme 
a prajeme veľa síl, odhodlania a úspechov. 

Vytváranie podmienok pre kvalitné 

vzdelávanie 
Za účelom znižovania energetickej náročnosti objektov 
v správe obce a využívania zelenej energie obec pripravila 
projekt lokálneho fotovoltaického zariadenia pre odberné 
miesto školskej kuchyne v základnej škole. Predmetný projekt 
bude využitý v žiadosti o dotáciu v rámci výzvy 
environmentálneho fondu na činnosť L3 – Výstavba zariadení 
na využitie slnečnej energie. Tento projekt tak ako viacero 
iných, ktoré boli už zrealizované (v poslednom čase to bola 
rozsiahla rekonštrukcia a modernizácia vykurovania, 
modernizácia školskej kuchyne či spomínaná modernizácia 
v materskej škole), bol vypracovaný za účelom skvalitňovania 
podmienok našim deťom a vytvárania lepších podmienok pre 
vyučovací proces v našej základnej škole resp. materskej 
škole. Príspevky od štátu cez podielové dane na originálne 
kompetencie zďaleka nepokrývajú tieto potreby a z toho 
dôvodu obec priebežne reaguje na rôzne výzvy, pričom 
vynakladá nemalé prostriedky či už na prípravu projektov 
a nemalých finančných spoluúčastí. Napriek tejto snahe sú 
názory pár rodičov, ktorí vidia pomoc v rámci vyučovacieho 
procesu len priamou finančnou úhradou rodičom zo strany 
obce. Pritom naša základná škola zabezpečuje školskú 
dochádzku pre polovicu marikovskej doliny. Určite môžeme 
potvrdiť, že vytváranie možností pre kvalitné vzdelanie je 
a bude v našej obci naďalej jednou z hlavných priorít.  

 

 

Rozvoj športu a vzdelávania 
Obci sa po rokoch podarilo bezodplatne  

usporiadať  vlastnícky vzťah k pozemku pod 

bývalým tenisovým kurtom do svojho 

vlastníctva. Na základe toho bol spracovaný 

projekt na multifunkčný športový areál 

a následne vypracovaná a podaná žiadosť  

v rámci výzvy o poskytnutie dotácie v oblasti 

podpory regionálneho rozvoja č. 2023/ SRR pre 

vybudovanie/rekonštrukciu infraštruktúry pre 

pohybové a voľnočasové aktivity. Projekt bol 

vyhodnotený až v septembri a vzhľadom na 

nedostatok alokovaných financií, obec 

nenávratný finančný príspevok nezískala.  

Nakoľko obec v tejto výzve neuspela, začali sme 

pripravovať podklady pre žiadosť o nenávratný 

finančný príspevok z výzvy na modernizáciu 

základných škôl a ich areálov PSK-MIRRI-003-

2023-DV-EFRR   z Programu Slovensko 2021-

2027. Pri podávaní takýchto žiadostí je veľkou 

nevýhodou, že podmienky výziev sa častokrát 

počas ich trvania radikálne menia, čo má potom 

veľký vplyv na kvalitu a podstatu podávaných 

žiadostí.  To isté sa stalo aj pri príprave žiadosti 

na rekonštrukciu polyfunkčného objektu  (terajšia 

predajňa textilu a klubu dôchodcov ). Tu riadiaci 

orgán skrátil termín na podávanie žiadostí 

z 1.12.2024 na 31.07.2023 ! 

 

 

Stretnutie futbalistov 

Futbal je šport, ktorý v našej obci hrajú muži od 

60-tych rokov minulého storočia. Najskôr len 

amatérsky a neorganizovane, až neskôr, v r. 

1967 bol založený futbalový klub, ktorý sa 

prihlásil do okresnej súťaže. Odvtedy uplynulo 

viac ako polstoročie a na trávniku sa vy- 

striedalo viacero generácií futbalistov. Niektorí 

odohrali len niekoľko sezón, iní dres obliekali 

desaťročia, ale všetci so zápalom a 

oduševnením reprezentovali našu obec pred 

zrakmi spokojných fanúšikov. Futbal má u nás 

zelenú dodnes. Hráči aj vedenie klubu 

pokračujú v šľapajach svojich predchodcov. 

Ako poďakovanie sa terajšie vedenie klubu 

v spolupráci s Obecným úradom rozhodlo 

zorganizovať stretnutie neaktívnych futbalistov, 

bývalých funkcionárov a sponzorov. 

Uskutočnilo sa v sobotu 29. júla 2023 a 

zúčastnilo sa ho 62 mužov vo veku 39-81 rokov 

z Dolnej Marikovej okolitých obcí, Považskej 

Bystrice a Dubnice. V areáli futbalového 

oddielu privítal prítomných starosta obce Ing. 

Peter Šujak, ktorý všetkým poďakoval za prácu 

v klube a za prínos v rozvoji športu v našej obci. 

Predseda TJ Milan Magát informoval bývalých 

futbalistov o aktuálnej situácii v organizácii a o 

rozsiahlej rekonštrukcii, ktorou prešiel celý 

areál – oprava a modernizácia šatní, nové 

oplotenie, parkovacie plochy a úprava ihriska. 

Najstarší účastníci Mgr. Oto Lacko a Egon 

Grossman, ktorí boli aj  zakladajúcimi členmi, 

porovnávali podmienky, v akých hrávali oni. 

Podelili sa s vzácnymi spomienkami a všetci 

strávili v družnej debate príjemné popoludnie. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
 

 
 

Všetkým   jubilantom v  roku 2023 srdečne  

blahoželáme 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K u l t ú r n e   o k i e n k o  
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
65 rokov 
Slavka Bohmerová 
Jozef Braciník  
Jozef Cesnarik 
Milan Dzurdzík 
Jozefína Gabková 
Peter Hamár 
Janka Jurkeníková 
Klement Klabník 
Jozef Lokšenínec 
Emília Marciníková  
Pavol Orgoník 
Štefánia Pagáčová 
Alena Plšičíková 
Emília Reváková 
Jozef Slávik 
Emil Šujak, Ing. 
Vlasta Vajdíková 
Anna Zahradská 
Vladimír Zemančík 
 
 
 

70 rokov 
Pavol Barančík 
Rudolf Barančík 
Brindžák Miroslav 
Želmíra Čičmanová, Mgr. 
Jozef Duník 
Mária Duníková 
Pavol Gacho 
Anna Gachová, Mgr. 
Emília Kosáková, Ing. 
Mária Kurnocíková 
Matúš Lamoš 
Štefánia Martikáňová 
František Melicherík 
Ján Orgoník 
Emília Orgoníková 
Anton Pecík 
Pavol Rosík, Ing. 
Helena Vajdíková 
Ján Vlach 
Štefan Žilinčík 
 
 
 
 
 

 

Najstarší občania 
Jozefína Hamárová     97 rokov 
Emília Pizúrová           96 rokov 
Mária Kasáková          91 rokov 
Emil Vlach       91 rokov 
Sidónia Vrábliková      91 rokov 

85 rokov 
Jozefa Barančíková, Mgr. 
Jozefína Blašková 
Helena Paceková, č. 615 

 

80 rokov 
Adela Bodzíková 
Stanislav Husár 
Františka Kuklisová 
Sidónia Lacková, Mgr. 
Ladislav Lamoš 
Mária Pecíková č. 377 

 

75 rokov 
Marta Blištíková 
Anna Ficová 
Pavel Gaško 
Anton Hamár, Mgr. 
Emília Kožúriková 
Mária Kršíková č. 603 
Helena Lamošová č. 370 
Emil Ondrišík 
Damián Talač, Ing. 
Milan Zemančík 

 

 

60 rokov                         Alena Kožúriková 
Eva Borseníková             Stanislav Ligas 
Pavol Fico, Ing.                Miloš Lúčan 
Anton Galus, Mons.         Miroslav Lúčan 
Andrej Gašparík               František Martikán  
Ľudmila Gašparíková       Ladislav Pacek 
Darina Hladká                   Peter Pacek 
František Hladký,  Ing.      Anna Palíková 
Helena Huličiaková           Ján Polník 
Helena Huličiaková           Alena Rácová, Mgr. 
Miroslav Ištok            Anna Šibíková 
Jozef Jalakša                    Anna Zemančíková 
Janka Jánošíková             Daniela Zimová 

 

 

Studnička... 
....tak ako sa z lesnej studničky môžeme osviežiť čistou 

vodou, tak nás vedia potešiť svojimi krásnymi, zvonivými, 

čistými hlasmi dievčatá zo speváckeho súboru Studnička. 

Pod  vedením  Mgr. Vladimíra Martikáňa  nacvičujú  pásma 

piesní /vianočné, svadobné.../, s ktorými vystupujú na  rôz- 

nych podujatiach  a súťažiach.  V okresnom  kole speváckej 

súťaže Slávik Slovenska v sólovom speve obsadila Sofia 

Klabníková 1. miesto a Lilien Kršíková 2. miesto. 

Dievčatám blahoželáme a celému kolektívu želáme veľa 

pekných piesní, ktorými budú ľudí rozveseľovať. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                 

 

 

                                                           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                    

             

                                                                               

                                                            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

Úprava daní a poplatkov 
Finančná situácia v samosprávach naprieč celým Slovenskom nie je dobrá. Rozhodnutia z centrálnej úrovne  

a nedostatočné kompenzácie zo strany štátu a chýbajúce systémové a koordinované opatrenia sa aj napriek našej snahe 

prejavili tak ako v okolitých obciach aj v našej obci. Keďže náklady na prevádzku a poskytovanie služieb sa neustále 

zvyšujú, sme nútení pristúpiť aspoň k minimálnemu navýšeniu niektorých poplatkov a daní. Väčšina daní sa 

neupravovala už veľa rokov a poplatkami za odpad a kanalizáciu sa len snažíme vyrovnať priame náklady súvisiace 

s ich zabezpečovaním a prevádzkou. Návrhy všeobecne záväzných nariadení, ktoré navrhujú úpravu cien boli 

zverejnené po poslednom zasadnutí obecného zastupiteľstva zo dňa 21.11.2023. Tu Vám ponúkame prehľad : 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Druh dane  za 

        Ročná sadzba za m2 

  pôvodná          navrhovaná 

pozemky 0,40 0,50 

   

lesné pozemky 1,50 1,90 

stavby rodinných domov, drobné stavby, 

stavby na poľnohospodársku produkciu  

 

0,09 

 

0,11 

garáže a rekreačné záhradkárske chaty 0,16 0,20 

stavby súvisiace s podnikateľskou činnosťou 0,40 0,50 

ostatné stavby 0,13 0,16 

byty 0,11 0,13 

psa 3,00 5,00 

 

Návrh na zvýšenie poplatku za 

komunálny odpad je o 10 % 

a poplatku za odvádzanie 

a čistenie odpadových vôd na 

základe Potvrdenia o cene 

Úradom pre reguláciu sieťových 

odvetví o 16,9%. Aj napriek 

týmto navrhovaným zvýšeniam 

poplatky a dane v našej obci 

nedosahujú výšku poplatkov 

okolitých samospráv. Dúfame, že 

tieto opatrenia nezasiahnu 

zásadne do fungovania rozpočtov 

rodín v našej obci.  

 

 

 

Lístky sú už v predpredaji 

 

 

 

Stretnutie rodákov - 2024 
podujatie, ktoré obec Dolná Ma- 

riková organizuje každých päť ro 

kov pre všetkých občanov – rodá- 

kov a sympatizantov už od r. 1994. 

7.ročník sa uskutoční  29.06.2024. 

Prosíme občanov, aby o podujatí 

informovali svojich príbuzných, 

priateľov a známych, ktorí bývajú 

mimo obce a radi navštívia svoje 

rodisko.  Pre zistenie bližších 

informácií bude potrebné sledovať 

internetovú stránku obce 

www.dolnamarikova.sk, kde budú 

včas zverejnené všetky informácie.  

 

Keď srdcia držia ten správny krok,  

prajeme Vám krásne Vianoce  

a šťastný nový  rok.  

Láska je zvon z krehkej ocele,  

nech vám zvoní šťastné a veselé.  

Nech vám zvoní zvon lásky nielen v čase 

vianočnom, ale i po celý ďalší rok.  

Nech sú vaše srdcia stále šťastné a spokojné. 

Milí spoluobčania, aj tento rok sme sa 
rozhodli, tak ako množstvo iných 
samospráv, neorganizovať silvestrovský 
ohňostroj, nakoľko je škodlivý pre 
životné prostredie a prekáža aj domácim 
miláčikom. Navyše tieto peniaze môžeme 
využiť zmysluplnejšie.  

Vianočné a novoročné pranostiky 

 

Štedrý večer každému je milý, dá vraj Pán Boh vína, 

požehná v obilí. 

Keď na Vianoce pokryté sú polia snehom, môžeš na 

Veľkú noc sedieť pod košatým stromom. 

Aký je čas na vianočný deň, taký má byť aj budúci 

január. 

Keď je hus na Vianoce na blate, na Jozefa bude na ľade.  

Keď svätý Štefan blato vyfúkal, bude pekná jar. 

Aký je deň Nového roka, taký bude celý rok. 

Jasná a tichá novoročná noc, zvestuje nám dobrý rok. 

 

 

 


